
Rozumieć chwilę obecną
Św. Paweł jest wielkim nauczycielem życia. Dzisiaj, w pierwszą
niedzielę adwentu, uczy nas niezwykle ważnej rzeczy. Zachęca
nas do mądrego odczytywania obecnej chwili. Ta obecna chwila
wydarza się wyłącznie jeden raz. Ona nie jest w przyszłości,
bo nawet nie jestem pewien, czy będzie mi dana, a może ją
przeoczę. Nie jest też w mojej przeszłości, bo to co przeszłe
nie jest już obecne, najwyżej jest w mojej pamięci. Chwila
obecna to wielki dar, najbardziej rzeczywisty, prawdziwy. To
jedyna okazja, by mądrze przeżyć chwilę swojego istnienia.
Ludzie wciąż się za czymś uganiają. Nie potrafią przeżywać
dobrze obecnej chwili swojego życia. Mówimy: muszę jeszcze to
albo tamto zrobić, muszę jeszcze coś załatwić. Mówimy: jak
dobrze, że tam, czy tam byłem, że to czy tamto zrobiłem.
Sprawiamy wrażenie jakby czas obecny nie istniał, tylko nasza
przeszłość i przyszłość. A nasze życie najbardziej rozstrzyga
się w chwili obecnej. Dla kogoś jest to chwila przeżywanej
choroby, dla kogoś chwila rozglądania się wokół swoich dzieci,
domu, jego pomyślności i trudnych zadań. Jak wiele znaczy ta
obecna chwila naszego życia. Dzisiaj zaczynamy Adwent. Może
właśnie dlatego św. Paweł zachęca nas do rozumienia chwili
obecnej, bo oznacza ona nową wielką szansę dla naszego życia,
dla naszej wiary.
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